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Dato: 28. november 
Tidspunkt: 18.30 
Mødeleder: Ditte 
Sted:Skoleleders kontor 
 

Faste medlemmer 
Ditte Damkier (formand) 
Jonas Daugaard Kyndesen(næstfor-
mand)  
Anette Frank (skoleleder)        
Thomas Maltha Grønborg(sekretær) 
Annet Rosendal Holdesen Vind                       
Katja Hansen 
 

Afbud 
 
Marianne 
Annet 
Bo 

Faste medlemmer 
Bo Biller Kristensen  
Morten Higham              
Thomas Høj Mortensen  
Jesper Wulff (medarbejderrep.)                       
Marianne Haugaard Christensen (medarbejderrep.) 
Freja Bærnthsen(elevrådsrep.)   
Clara Spohr (elevrådsrep.) 
 

Dagsorden  
Hvad handler punktet om, er der særlige ansvar-
lige, gæster og er det til orientering (O), drøftelse 
(D) eller beslutning (B) 

Tid 
Estimeret tid 
til punktet 

Referat 
Opsummering af orienteringen/drøftelsen, konklusion på beslutning, angi-
velse af evt. ansvarlig og evt. deadline. 

1. Godkendelse af dagsor-
den (B) 
 

1 min Godkendt 

2. Information fra elevråd/for-
mand/medarbejdere 
 
 

5 min Elevrepræsentanterne fortæller at elevrådet skal i gang med 
at arbejde med undervisningsmiljø.  
Derudover er det aftalt at Jan Koborg skal deltage i en af de  
kommende morgensamlinger for udskolingen for at give mere 
info om muligheden for en ungefest for udskolingselever un-
der byfesten. Herefter besluttes om festen oprettes alt efter 
tilslutning. 
Endvidere er elevrådet i gang med at undersøge muligheden 
for at søge midler ved HBB i forbindelse med indkøb af mate-
rialer til pauser (bolde, spil osv.) 
Elevrådet er også i gang med planlægning af en elevråds-
dag, hvor elevrådet har valgt at arbejde med temaet "ren 
skole".  
  
Formanden fortæller at der som noget nyt afholdes fællesmø-
der mellem alle skolebestyrelser i Horsens. Formålet er at 
drøfte udfordringer og gode historier skolerne imellem. Ved 
behov vil politikere eller rep. fra skole og forældre deltage. 
Der er 3 årlige møder og det skal helst være den samme der 
deltager hver gang, hvis muligt. Hvem, der skal deltage fra 
Hovedgård besluttes på næste møde. 
 

3. Information fra skolele-
der(O) 
 

10 min Skolen modtager for tredje år et CSR diplom for at være en 
socialt ansvarlig virksomhed – en pris vi er stolte af. 
 
I næste uge har vi møde med forældrene til kommende sko-
lestartere. Antallet af elever og klasser vides først medio 
marts. 
 
Fredag starter julemåneden med juleklip for hele skolen. Der 
er sidste skoledag op til jul den 20. december. Alle elever har 
fri kl 14.10.  
Ørridslev kirke er under renovering, derfor laves juleafslutnin-
gen med præsterne Anne Marie og Troels på skolen i år. 
Eleverne skal starte i skole igen torsdag den 4. januar 2024. 
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De store regnmængder gør at vores udeområde bag rød fløj 
ofte er mudret. Vi prioriterer derfor at få lagt ECO blocks i 
store dele af området.  
 
Der er en sag på vej til politisk behandling, hvor der skal 
være en høring af skolebestyrelserne forinden endelig beslut-
ning kan træffes af Byrådet.  
For at kan behandles skal der planlægges med tid hertil i ja-
nuar 2024 og et igen i slutningen af marts 2024 (efter den 
20.marts). 
 
SKB har møde 30. januar, men mødet i marts må være et 
kort onlinemøde eller et eftermiddagsmøde – AF aftaler med 
Ditte. 
  
 
 
 
 
Kommentarer til information fra skoleleder: 
Skolebestyrelsen udtrykker at det er dejligt at vi hjælper bor-
gere på kanten af arbejdsmarkedet og at det er noget vi skal 
fortælle, hvor vi kan. 
 
Det foreslås at filmen om Hovedgård Skole vises til det mø-
det, da den giver en fin rundvisning af skolen. 
 
Fint at præsterne kommer til skolen og hjælper med den van-
lige juleafslutning.  

4.  
Økonomi (O) 
 
 

 
10 min 

 
Skoles økonomi gennemgås. Skolen vil afslutte året med et 
overskud. Overskuddet skyldes at der fortsat ikke må bruges 
midler på renoveringer mm, der ikke er nødvendige pga 
Kommunens samlede økonomi. 
Vi gennemgår de uforudsete udgifter der har været til nyt 
varslingsanlæg og flere elever til segregering. 
Bestyrelsen er tilfredse med gennemgangen og økonomi. 
 

5. Henvendelser til bestyrel-
sen (D) 
(skal være delt med besty-
relsen forud for mødet) 
 
 

 
 

 
Ingen henvendelser 

6.  
Rundvisning i faglokaler 
og udskoling 

 
30 min 

 
Hvid Fløj og alle faglokaler samt læringscenter vises. Besty-
relsen er meget begejstrede og imponerede over de meget 
fine faglokaler og udtrykker at der er ærgerligt at ikke alle for-
ældre ser, hvor gode faciliteter skolen har.  
Vi taler kort om filmen på skolens hjemmeside ville være god 
for alle forældre at kigge igennem. Den viser rigtig godt sko-
lens arealer ude som inde. 
 

7.  
APV(O) 
 

 
20 min 

 
Jesper fremlagde plan for arbejdspladsvurderingen på Ho-
vedgård Skole. Både vedr. det forebyggende og efter akutte 
episoder. Det har været et meget omfattende arbejde med 
blik for både det fysiske og psykiske arbejdsmiljø. Ift. til det 
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Referat godkendes løbende på mødet via opsamling efter hvert punkt. 

 

 

 

fysiske arbejdsmiljø er datagrundlaget rigtigt godt – vi har en 
svarprocent tæt på 100 %. Resultaterne er gode, og vi har 
både indsatser på fløjniveau og på skoleregi.   
Bestyrelsen anerkender det arbejde, der lægges i APV. 

8.  
Vikarer, hvordan bruges 
de og i hvilket omfang 
samt hvordan indføres de i 
jobbet(O) 
 

 
20 min 

 
Anette fremlagde procedurer for vikararbejdet. Alle børn skal 
have en voksen, så derfor dækker skolen i så vidt omfang, 
det er muligt. Yderste lektioner i udskolingen kan aflyses, 
men det sker meget sjældent. Ledelsen kan også være vika-
rer i pressede situationer, Alle vikarer får udleveret en ret om-
fattende vikarfolder med de vigtige informationer for skolen 
for at forventningsafstemme, inden de kommer i klassen og 
for at give eleverne og klasserne det bedste udgangspunkt. 
Lærere laver vikarplan, så vikarerne har de bedste arbejds-
betingelser. 
Bestyrelsen er tilfredse med gennemgang og skolens måde 
at bruge vikarer. 

9.   
Årshjul(D) 
 

5 min  
Årshjulet drøftes og godkendes. Dokumentet er et internt ar-
bejdspapir for bestyrelsen. 
 

10.  Møde mellem Hvid Fløj 
forældre samt SKB(D) 

 
10 min 
 

Næste møde er besluttet til at være med hvid fløj. Der disku-
teredes formøder og forløb af mødet. Det er fortsat bestyrel-
sens møde men med deltagelse af ledelse. Møderne skal 
fremover (fra kommende skoleår) være for alle fløje i samme 
skoleår og over en kort periode, således at alle møder kan ef-
terbehandles på samme bestyrelsesmøde. 

10.  
Drøftelse af rusmiddelun-
dersøgelse(D) 
 

 
5 min 

Ungeprofilundersøgelsen dækker spørgsmålene for rusmid-
delundersøgelsen, så bestyrelsen er enige med skolen i , at 
vi ikke deltager i undersøgelsen. 

11.  
Punkter til næste møde 
(D) 
 
 

 
5 min 

 
Møde den 30. januar:  
 - behandling af politisk sag 
 - hvem skal deltage som rep. for Hovedgård Skole ved fæl- 
lesmøderne for skolebestyrelserne? 
- motion og bevægelse i undervisningen – hvordan praktise-
rer skolen det? 
- skole/hjem samtaler – forventningsafstemning mellem skole 
og hjem. Hvad er indholdet fra skolen og hvad forventer be-
styrelsen. 
 
 

12.  
Eventuelt (O) 
 
 

 
5 min 

 


